
Spørgsmål til Kulturministeren i forbindelse med åbent samråd vedr. følgerne af Lovforslag L 23 

 

 Er Kulturministeren enig i, at hovedparten af aftalegrundlaget for handlen mellem Danske Spil og 

Hestevæddeløbssporten (HVS) i år 2000/01 er bortfaldet med fremsættelsen af L 23, der fjerner 

HVS fra ”Tipsnøglen” og reducerer/eliminerer nettotilskuddet (note a) i perioden 2015 til 2018? 

 

 Er Kulturministeren enig i, at lovforslaget medfører, at argumentet om, at man kunne 

retfærdiggøre at fastholde spillet på heste i monopolet hos Danske Spil - med baggrund i bl.a. 

beskyttelse den kulturarv de danske væddeløbsbaner repræsenterer - er stærkt svækket eller helt 

bortfaldet? Og… at HVS derfor – i fremtiden – skal have mulighed for at overleve og udvikle sig ved 

at indgå forretningsmæssige aftaler med f. eks. europæiske spilleselskaber, der har hestevæddeløb 

i deres produktsammensætning?     
 

 Er Kulturministeren/Kulturministeriet helt klar over de økonomiske og sportslige konsekvenser det 

nye lovforslag vil få for Samfundet i almindelighed og Hestevæddeløbssporten (HVS) i særdeleshed, 

herunder: 

 

o Tab af arbejdspladser og moms og beskatningsgrundlag – primært i landdistrikterne  

(Lolland Falster, Jylland og Midtsjælland og muligvis Bornholm) på områder som: 

 Trænere 

 Staldpersonale 

 Smede 

 Dyrlæger, dyrehospitaler og medicinal-leverandører  

 Hestetransportører 

 Fouragehandlere 

 Vognmænd til bl.a. møgkørsel/korn og strøelse 

 Opdrættere, herunder frafaldne indtægter ved export af ung- & løbsheste. 

 Stald investeringer og vedligehold 

 Leverandører af byggematerialer/overflade vedligehold mm. 

 Leverandører af materialer mm. til hestefolde  

 Personale i Baneadministrationerne 

 Banepersonale 

 Totalisatorpersonale 

 Øvrige løbsdagsansatte 

 Restauratører 

 Personale i Landsorganisationerne 
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